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Több plébános még nem döntött Gyulay kéréséről 

Mindenki másképp könyörög 
Akik támogatják 

Az Ifjúsági Kereszténydemokrata Szö-
vetség kabinet je az Országos Sajtószolgá-
lathoz e l jut ta tot t közleményében a lap ta -
lannak nevezi a Gyulay E n d r e püspököt 
ért támadásokat . Ugy vélik, a körlevélben 
szereplő imá ra buzdítás a szólásszabad-
ság megnyilvánulása, amely erősíti a hí-

vekben a közösség i ránt érzett felelősség-
tudatot és a választási döntés fontosságát. 
Az IKSZ csatlakozik azon ál lásponthoz, 
amely óv a szélsőségektől és felelős minisz-
terelnököt kíván Magya ro r szágnak . 

Csongrád megye leg-
több katolikus templomá-
ban egyelőre még nem 
hangzik ei a választások-
kal kapcsolatban megfo-
galmazott egyházmegyei 
körlevélben javasolt kö-
nyörgés. Körképünkben 
a keresztény értékek sze-
rint kormányzó politikai 
vezetésért Istenhez folya-
modó közösségi imádsá-
gokról kérdeztük az egy-
házközségek munkatár-
sait. 

- Természetesen imádkoz-
zuk a püspök atya könyörgé-
sét, de ez elfogadott gyakorlat, 
hiszen a püspökség félévente 
ad ki könyörgést szándékokat 
- nyilatkozta lapunknak Soós 
Dénes hódmezővásárhelyi plé-
bános. Elmondta: joguk van 
megváltoztatni a könyörgések 
szövegét, de ezen az imádsá-
gon nem változtatnak. 

- Még nem néztem meg a 
körlevelet - nyilatkozta la-

punknak Kondé Lajos, a Bel-
városi Plébánia plébánosa. -
Amennyiben a püspökség úgy 
dönt, természetesen el fog 
hangzani ez is a többi könyör-
gés között, de a formát már 
mi állapítjuk meg. 

- Igen, felolvassuk az 
imádságot a könyörgések közt, 
hiszen erről szól a körlevél. 
Nem változtatunk a szövegén, 
hiszen ez a könyörgés min-
denkinek csak jót akar -
mondta el lapunknak Samu 
András, Szentes plébánosa. 

Szakolczai Miklós, a Lechner 
téri görög katolikus egyház-
község parochusa elvileg nem 
zárkózik el a választásokért 
folytatott imádságtól: - Tel-
jesen összhangban állok a ró-
mai katolikus püspök úr gon-
dolataival, de nekünk saját 
püspökünk van, nekem az ő , 
utasításait kell követnem. A 
keleti liturgiába ugyanis csak 
püspöki meghatalmazással il-
leszthetek be imaszöveget, 
mint amilyen a körlevélben 
megtalálható könyörgés. 

- A körlevél szerint csak 
októbertől ajánlott a katoli-
kus templomokban ez a kö-
nyörgés, így várunk a jövő 
hónapig - tudtuk meg Módi 
Györgytől, a Kiskundorozs-
mai Plébánia plébánosától. 

- Terveim szerint alkal-
manként lehet, hogy majd a 
többi könyörgés közé illeszt-
jük a körlevélben javasolt té-
mát is, de nem va lósz ínű , 
hogy a m e g s z ö v e g e z é s e n 
változtatni fogunk - nyilat-
kozta lapunknak Boldvai An-

tal, mihályteleki plébános. 
- Mi sokakért, köztük a po-

li t ikusokért és a sajtóért is 
imádkozunk, ezért szerintem 
sérti a hívó embereket az ilyen 
politikai célzatú kérdezőskö-
dés - közölte lapunk ér-
deklődésére Kretovics Lász-
ló, rókusi plébános. 

- Nem hiszem, hogy rend-
szeresen hangzik majd el a 
könyörgés - nyilatkozta Ko-
vács Dénes, a Szent József je-
zsuita templom igazgatója. -
A témában megjelent cikkek 
miatt e lővigyázatosak va-
gyunk, így valószínűleg más 
szavakkal, szabadon fogjuk 
beilleszteni ezt az imádságot 
a liturgiába. 

- Nem kaptam még meg a 
körlevelet, de nem szívesen 
politizálok, kiváltképp nem a 
templomban. Azért lettem 
pap, hogy a békét és a szere-
tetet hirdessem - nyilatkozta 
lapunknak Kótai Pál, szőregi 
plébános. 

I l lyés Szabolcs 

Nyílt vita Szeged jegyzője és a megyei elnök között Makrai László előbb fát ültetne a Bartók téren 

Fakanalas polgármesterek 

Deszki falunapok 
Munkatársunktól 

Falunapokra várják az ér-
dek lődőke t Deszken szep-
tember 7-étől 9-éig. Pénte-
ken délután 4 órakor térze-
nével kezdődik a program, 
majd a faluházban kiállításo-
kat nyitnak meg, utána pedig 
kitüntetéseket, díjakat adnak 
át. Este fél nyolckor Frédi és 
Béni szórakoztatja a közön-
sége t , ezt köve tően ped ig 
Auth Csi l la és a Bon Bon 
együttes lép színpadra. A na-
pot h a j n a l i g t a r tó u tcabá l 

zárja, a Drink Panthersszel. 
Szombaton reggel 7-kor hor-
gászverseny, majd déltől ma-
gyar és külföldi polgármes-
terek mérik össze főzőtudo-
mányukat a szabadidőpark-
ban. Este fél kilenctől tűzijá-
ték és bál lesz. 

V a s á r n a p 9 - k o r ü n n e p i 
szentmise és a Lassus Ének-
együt tes koncer t je a temp-
lomban. A parkban közben 
agárfut tató verseny, BMX-, 
íjász- és modellezőbemutató, 
illetve focimeccs. 

Kodály téri kezdeményezés 

Diákok takarítanak 
Munkatársunktól 

Szemétgyűj tés t rendez a 
takarítási világnap alkalmá-
ból a szegedi Kodály Téri 
Altalános Iskola - tá jékoz-
tatta lapunkat Paskuj Mátyás 
szabad idő-sze rvező . Szep-
tember 14-én, egy nappal a 
jeles dátum előtt, az iskola 
tanuló i megszá l l j ák a suli 
k ö r n y é k é t , és z s á k o k b a 
gyűjtik a szétdobált szeme-
tet. A megmozdulásban ti-
zenhé t osz tá ly vesz részt : 
összesen mintegy 450 diák 
és pedagógus teszi tisztába a 
Kodály téri iskola körzetét. 

A h u l l a d é k g y ű j t é s h e z a 
Szegedi Környezetgazdálko-

dási Kht. ad kesztyűket és 
z s á k o k a t , s e l s z á l l í t j a az 
összehordott szemetet is. A 
gyerekek nem csupán az is-
k o l a k e r í t é s k ö z e l é b e n se-
rénykednek majd: a Kiserdő, 
Rókusi körút, Csongrádi su-
gárút , Rózsa utca és Mak-
koserdő sor határolta terüle-
tet tisztítják meg. 

A n a g y t a k a r í t á s pén tek 
délben kezdődik, s várható-
an dé lu tán 2 óráig tar t . A 
r e n d e z ő k s z í v e s e n l á t j á k 
azokat a k ö r n y é k b e l i e k e t , 
akiknek fontos lakókörzetük 
s z e b b é t é t e l e : a r r a ké r ik 
ő k e t , s e g í t s e n e k a h u l l a -
dékgyűjtő gyerekeknek. 

Frank nem árt 
egyet Mezeyvel 

Visszapattan a Mandiner? 
A Csongrád Megyei Önkormányza t el-

a d n á a s z e g e d i , H o r v á t h M i h á l y u t ca i 
képtár épületét a városnak. Szeged azon-
ban nem kíván élni e lővásár lás i jogáva l . 
Mezey Róbert, a megyeszékhely jegyzője 
t e g n a p azt ny i l a tkoz ta l apunknak , hogy 
vé leménye szerint a képtár épületének ér-
tékesítése kimerítheti a hűtlen kezelés fo-
galmát is. Frank József visszautasí t ja ezt 
az állítást. 

A m e g y e i közgyű l é s e lnöke szer int a 
korábban múzeumi célokat szolgáló Hor-
váth Mihály utcai in tézmény státuszának 
m e g v á l t o z t a t á s á h o z , i l l e tve e l a d á s á h o z 
n e m s z ü k s é g e s a k u l t u r á l i s t á r ca b e l e -
egyezése sem. A képtár épülete ugyanis a 
megyei önkormányzat tula jdona. Frank, a 
kulturális javakról szóló törvényre hivat-
k o z v a p e d i g h o z z á t e t t e : a t ö r v é n y a 
közműve lődés színtereinek biztosí tását a 
települési önkormányzatok és nem a me-
gyei ö n k o r m á n y z a t o k fe l ada takén t ha tá-
rozza meg. 

Frank József kijelentette: a megyei ön-
kormányzat a képtár épületének bezárása 
e l lenére teret k íván biz tosí tani a kor társ 
k é p z ő m ű v é s z e t i a l k o t á s o k b e m u t a t á s á -
hoz. Az elnök ehhez hozzátette: szeptem-
ber közepén, a szintén megyei fenntar tású 
szegedi vár földszinti termeiben rendezik 

m e g Pataki Ferenc f e s t ő m ű v é s z é le tmű 
kiál l í tását . A jövőben pedig további 3-4 
hasonló je lentőségű képzőművészet i kiál-
lítás szervezése szerepel a terveik között. 
Ezenkívül a múzeum időszaki kiállító he-
lyiségeiben szintén fogad ják ma jd a kor-
társ művészek alkotásait. 

A k é p t á r , s z e g e d i é s o r s z á g o s j e -
lentősége miatt , véli Frank József , mégis 
minden szempontból Szegedhez kötődik, 
t o v á b b i s o r s a a v á r o s k e z é b e n v a n . A 
Horváth Mihály utcai ingatlan értékesíté-
séről pedig nem m o n d h a t n a k le. Ha így 
t ennének , veszé lyez te tnék a m e g y e i ön-
kormányza t köte lező fe lada ta inak el látá-
sát. A megye továbbra is a múzeumi j a -
vak elhelyezésére szolgáló raktárbázis ki-
a l a k í t á s á r a s z á n j a az é p ü l e t e l a d á s á b ó l 
származó , várhatóan min tegy 100 mil l ió 
forintot . Az elnök kiemelte: a múzeumok 
ügye is közös érdeket szolgál , hiszen fel-
b e c s ü l h e t e t l e n é r t ékű m ú z e u m i t á rgyak 
b i z tonságos e lhe lyezésé t , óvásá t je lent i . 
A z önkormányza t ezért is pályázot t szá-
mos a lkalommal egy ú j raktárépület kiala-
kítására, de nem járt sikerrel. Kormányza-
ti segítség sem érkezett , a megye költség-
vetése pedig nem teszi lehetővé, hogy ön-
álló beruházásként oldják m e g a gondot. 

N . R. J . 

Csongrádi, tokaji és villányi italok vetélkedtek 

Borfesztivál Szegeden 
Munkatársunktál 

A hazai borkultúra terjeszté-
sének igazán népszerű formáját 
választotta a Szent Vince Bor-
rend tegnap délután, amikor is 
a bortermelők első szegedi ta-
lálkozója alkalmából ingyenes 
bemutatót tartott a Dugonics té-
ren. 

A rendezvény második nap-
ján „felvonultak" Csongrád me-
gye borai, amelyek azon nyom-
ban összevethetőek voltak a 

négy meghívott neves termelő, 
a Villányból érkező Polgár Zol-
tán, a tokaji Kados János, a 
tolcsvai Kiss István és a szek-
szárdi Misoczki András ízlelés-
re kínált nedűivel. 

A kiállítókat egyébként még 
két napig kereshetik fel a nemes 
italok kedvelői. Csütörtökön, 
azaz ma este 7 órakor Kardos 
János, Tokaj hegyközség volt 
elnöke tart előadást a tokajai 
borokról, utána 8 órától ismét 

látható lesz a megnyitó látvá-
nyos táncbemutatója, kissé el-
térő feldolgozásban: úri magyar 
táncok után a boszorkányok 
ropják majd a Dugonics téren, 
végül fergeteges kánkán szóra-
koztatja a találkozó látogatóit. 
Ezt követően Szurdi Zsolt mu-
tat be különleges népi hangsze-
reket, többek között bőrdudát 
is. Pénteken a szökőkút szín-
padán este 8 órától a Gőzerő 
együttes ad koncertet. 

A focipálya jelenleg szinte használhatatlan. A városnak nem kerülne pénzbe a műfüves focipálya. 
(Fotó: Gyenes Kálmán) 

Felújítaná, majd vállal-
kozói alapon működtet-
né a M a n d i n e r Kf t . a 
Bartók téri focipályát. Az 
önkormányzat évi egy-
millió forintot kér a terü-
let h a s z n á l a t á é r t , a 
„nyertes" azt állítja, ezt 
már képtelen kigazdál-
kodni. A közgyűlés leg-
utóbbi , péntek i ülésén 
döntött a terület haszná-
lati jogának bérbeadásá-
ról . Közben a Szepark 
igazgatója az eredeti fej-
lesztési elképzeléseknek 
megfelelően tanulmány-
tervet készit a tér másik 
felén k ia lak i tandó par-
kolóról. 

Nem v á l l a l j a a szeged i 
képviselő-testület által az el-
múlt héten szabott feltételek-
kel a Bartók téri focipálya 
felúj í tását és üzemeltetését 
az arra ajánlatot tevő cég, a 
Mandiner 2000 Kft. - közöl-
te a D é l m a g y a r o r s z á g g a l 

Major László ügyvezető, akit 
a szegediek még mint élvo-
na lbe l i f o c i s t á t i s m e r t e k 
meg. 

A Mandiner Kft. ajánlatot 
tett a vá rosnak , amelye t a 
Madách és a Zrínyi iskola 
igazgatói is támogattak: a cég 
24 millió forintért felújítaná a 
rendkívül leromlott állapotú, 
szerintük csaknem használ-
hatatlan Bartók téri focipá-
lyát, amennyiben térítésmen-
tesen, 15 évre megkapja an-
nak használati jogát. 

Major kijelentette: a diá-
kok a tanítási idő alatt, reg-
gel hét és 13 óra között in-
g y e n v e h e t n é k i g é n y b e a 
m ű f ü v e s p á l y á t , m e l y b ő l 
M a g y a r o r s z á g o n ma m é g 
csak egy található, az is Bu-
dapesten. Délutántól bérleti 
díj ellenében a kispályás lab-
darúgás, a tollaslabda, a röp-
labda, a kézilabda szerelme-
sei vehe tnék b i r tokukba a 
sportpályát. 

A Mandiner szerint 15 év 

alatt harmincmillió forintos 
támogatás t nyú j tanának az 
ál talános iskoláknak azzal, 
hogy diákjaik térítésmente-
sen sportolhatnának tanítási 
időben, arra viszont már nem 
m a r a d p é n z ü k , hogy a 
közgyűlés által szabott évi 
egymilliós bérleti díjat is kifi-
zessék. 

A Bar tók tér f e j l e sz t é s i 
tervei között mélygarázs épí-
tése is szerepel, aminek ki-
alakí tását szakvé lemények 
szerint nem akadá lyozza a 
focipálya. A Szegedi Parko-
lási Kft . je lenleg még csak 
azt vizsgálja, vajon egy fel-
színi parkoló elhelyezhető-e 
a korszerűtlen játszótér he-
lyén - tud tuk meg Nemes 
Lászlótól, a Szepark igazga-
tójától. Ha a mélygarázs fel-
építése együtt járna a zöldfe-
lület csökkenésével, nem ja-
vasolnák a kialakítását. 

Bizonytalan a Bartók tér 
rendezésének sorsa - mondta 
Makrai László, a közgyűlés 

városüzemeltetési és környe-
zetvédelmi bizottságának el-
nöke. Makrai úgy véli, nem 
szerencsés két fő tömegköz-
lekedési útvonal, a Mikszáth 
és az Attila utca között sport-
centrumot üzemeltetni, és a 
„betonteknőben" játszótérnek 
sincs helye. A városi elkép-
zelésekkel szemben Makrai 
Lász ló parkoló t nem látna 
szívesen a területen, mert ez 
tovább növelné a forgalmat. 
„A Bartók téren fűvel, cserjé-
vel, fával beültetet t parkot 
kellene kialakítani, amelyek 
részeként már működhe tne 
játszótér, vagy focipálya is. 
A tér pa rkos í t ása azonban 
r e n d k í v ü l s o k b a k e r ü l n e , 
mert a teljes betonburkolatot 
fel kellene számolni" - fogal-
mazott a környezetvédelmi 
bizottság elnöke, aki ugyan-
akkor üdvözölte, hogy „meg-
mozdult valami" a tér szük-
séges, és sokáig nem odázha-
tó felújítása körül. 

K. B. 

Fábry ismétel 

A neves termelők péntekig vá r ják kóstolásra az érdeklődőket. 
(Fotó: Gyenes Kálmán) 

Munkatársunktól 
Néhány hete már láthatta és hallhatta a szegedi közönség 

Fábry Sándort. A népszerű show-man ismét ellátogat a Tisza-
parti városba. Szeptember 8-án, szombaton, 19.30-kor a koráb-
ban meghirdetett gyógyfürdőudvar helyett a Korzó mozi nagy-
termében lép föl. 


